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TVORÍME VEDOMOSTNÚ SPOLOČNOSŤ
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Európska únia

A. Účastníci:

MF SR Pavel Bojnanský

Lukáš Lukáč

Daniela Loffayová

Nadežda Nikšová

ÚV SR RO Norbert Molnár

Michal Biaško

Pavol Kopačka

Datacentrum Mojmír Kollár

MZV SR Vladimír Ježek

Vladimír Grácz

Milan Kováč

ŠÚ SR Štefan Tóth

FS SR Igor Kmetik

NASES Rastislav Janota

KPMG Mikuláš Zalai

Jozef Stanko

ITAS Juraj Sabaka

ZMOS Milan Muška

PPP Patrik Fojíú

B. Agenda:

1. ÚVOD A PRIVÍTANIE ČLENOV RIADIACEHO VÝBORU

Záznam zo XIV. zasadnutia Riadiaceho výboru pre štúdie uskutočniteľnosti OPIS prioritnej osi č. 1.

Generálny riaditeľ sekcie informatizácie spoločnosti, MF SR, Ing. Pavel Bojnanský, otvoril v piatok, dňa 28.09.2012, XIV.
zasadnutie Riadiaceho výboru pre štúdie uskutočniteľnosti OPIS prioritnej osi č. 1 „Elektronizácia verejnej správy

a rozvoj elektronických služieb Operačného programu Informatizácia spoločnosti“ a privítal členov Riadiaceho výboru,
ako aj prizvaných členov a prezentujúcich.

V  úvode  predniesol  generálny  riaditeľ  sekcie  informatizácie  spoločnosti,  MF  SR  informáciu  o  priebežnom  stave  POI
OPIS.

Prezentované  boli  štúdie  uskutočniteľnosti  na  národné  projekty,  pričom  následne  po  ich  prezentácií  boli
vznesené pripomienky  a  k  pripomienkam  bola  vedená  diskusia.  Po prezentácií  bola  každá  zo štúdií  uskutočniteľnosti

predmetom schvaľovacieho procesu zo strany prítomných členov Riadiaceho výboru.
Predmetnými štúdiami uskutočniteľnosti boli:

o Elektronizácia služieb na úseku ochrany práv a záujmov občanov a podnikateľov SR v pôsobnosti MZV
SR

* Elektronické služby spoločných modulov ÚPVS a prístupových komponentov (II. časť)
e Elektronické služby Finančnej správy- Oblasť daňová
• Register a identifikátor právnických osôb a podnikateľov

Okrem vyššie uvedených štúdií uskutočniteľnosti bolo predmetom zasadnutia predstavenie písomných vyzvaní.
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Európska únia

Za  SORO  OPIS  sa  na  Riadiacom  výbore  zúčastnili  hlasujúci  členovia  -  Ing.  Pavel  Bojňanský  a  Mgr.  Lukáš  Lukáč.

Za RO OPIS hlasovali  členovia - Mgr. Norbert Molnár, Ing. Michal Blaško a náhradník Ing. Pavol Kopačka. Hlasujúcim

členom, ktorý sa zúčastnil na Riadiacom výbore bol tiež riaditeľ DataCentra, Ing. Mojmír Kollár.

1. PREZENTÁCIA, DISKUSIA A PROCES SCHVAĽOVANIA ŠTÚDIE USKUTOČNITEĽNOSTI:

Elektronizácia  služieb  na  úseku  ochrany  práv  a  záujmov  občanov  a  podnikateľov  SR  v
pôsobnosti
MZV SR

Ako  prvá  odznela  na  XIV.  zasadnutí  Riadiaceho  výboru  pre  štúdie  uskutočniteľnosti  prezentácia  štúdie
uskutočniteľnosti  „Elektronizácia služieb na úseku ochrany práv    a    záujmov občanov a podnikateľov SR  
v pôsobnosti MZV SR“.  Predmetnú štúdiu prezentoval pán Vladimír Ježek  z Ministerstva zahraničných vecí SR. Po
od prezentovaní štúdie uskutočniteľnosti nasledovala diskusia:

Norbert  Molnár  z  RO OPIS  zhrnul,  že  v  obsahu  štúdie  sa  nachádza  27 služieb,  s  čím prispeje  indikátor  k
naplneniu globálneho cieľa OPIS. Následne položil  otázku, aký iný indikátor bude tento projekt napĺňať,  aby sa naplnili

globálne ciele OPIS?
Vladimír Ježek odpovedal, že globálny cieľ sa bude napĺňať tiež zvyšovaním konkurencieschopnosti Slovenska.

Norbert Molnár požadoval, aby sa v pri príprave ŽoNFP exaktne vyčíslila časová úspora občana - ako sa zníži
záťaž pri komunikácií s úradmi - čo predstavuje jeden z globálnych cieľov, ktoré môže tento projekt napĺňať. Ďalej počet

elektronických služieb ktoré bude poskytovať, počet kontaktných miest pre občanov, a pod. Tento projekt musí napĺňať
globálny cieľ OPIS tak, aby výsledky boli nespochybniteľné. Odporučil,  aby sa MZV SR zameralo nielen na indikátory -

počet služieb a počet novovytvorených miest, lebo to nie sú hlavné ukazovatele.
Vladimír Ježek po otázke Juraja Sabaku vyzdvihol, že projekt Ministerstva zahraničných vecí bude napojený aj

na Ministerstvo vnútra SR a celkovo dôjde k odstráneniu papierovej komunikácie.
Milan Muška sa zapojil  do diskusie a povedal,  že by mohol  byť pripravený  návrh na spoluprácu s mestami,

obcami a DataCentrom, aby bola možnosť ponúkať aj investičné činnosti prostredníctvom služieb ktoré sú naplánované.
Pavel  Bojňanský  v  závere  diskusie  povedal,  že  Európska  komisia  (EK)  vzniesla  požiadavku  na  bližšiu

informovanosť v súvislosti s oprávnenosťou jednotlivých výdavkov. EK trvá na tom, aby finančné prostriedky na projekt
boli implementované a investované výlučne na území SR, Bude potrebné ešte túto problematiku s EK doriešiť, nakoľko

musí byť zrejmé, že projekt je plne oprávnený v súvislosti s územnou oprávnenosťou.

Po otázkach  a  diskusii  bol  vyhradený  priestor  na  hlasovanie  o  prezentovanej  štúdií  uskutočniteľnosti.  Všetci  prítomní

členovia hlasovali ZA schválenie štúdie uskutočniteľnosti.

2. PREZENTÁCIA, DISKUSIA A PROCES SCHVAĽOVANIA ŠTÚDIE 
USKUTOČNITEĽNOSTI:
Elektronické služby spoločných modulov ÚPVS a prístupových komponentov 

Druhou prezentovanou štúdiou uskutočniteľnosti  boli  „Elektronické služby spoločných modulov ÚPVS
a    prístupových  komponentov  (II,  časť)“.   Štúdiu  uskutočniteľnosti  prezentoval  pán  Jozef  Stanko  z  KPMG.  Po
odprezentovaní štúdie uskutočniteľnosti nasledovala diskusia k štúdii uskutočniteľnosti.

Pavol Kopačka mal otázku, týkajúcu sa technickej koncepcie elektronických schránok - podľa návrhu majú byť
len jednosmerné, teda na čítanie prijatých správ. Otázkou bolo, či sa uvažuje o potvrdení prijatej správy, alebo o zaslaní

upozornenia,  že správa je zlá alebo nečitateľná.  Ďalšou otázkou bolo,  či  existuje iná možnosť  reakcie,  ako len znova
urobiť ďalšie podanie.

Jozef  Stanko  reagoval,  že  nejde  len  o  jednosmernú  komunikáciu.  Cez  elektronickú  schránku  sa  bude  dať
realizovať aj potvrdenie doručenky. Skôr ako obyvateľ neodošle potvrdenie, nebude mu zobrazený obsah. Nečitateľnosť

je na úrovni komunikačných protokolov medzi modulmi - tu by mal byť nesprávny obsah odchytený. Ak by sa vyskytol
nejaký problém, správa by nemala byť ani doručená.

Pavol  Kopačka  smeroval  svoju  ďalšiu  otázku  na  zástupcu  KPMG  a  zaujímal  sa,  akým  spôsobom  by  sa
zamedzilo  tomu,  aby  schránka  nebola  zneužitá  na  iné  činnosti  ako  je komunikácia  občan  -  štát.  Je možné,  že  bude

existovať presný zoznam príjemcov správy?
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Jozef  Stanko  odpovedal,  že  spomínané  doručovanie  nebude  fungovať  ako  klasický e-mail.  Bude  to  skôr  vo
forme  „modulu  BPM".  Správa  v  prostredí  e-Desk  vznikne  a  následne  budú  preddefinované  určité  protokoly,  ktoré

neumožnia správu poslať mimo prostredia. Doručovanie je funkčné v rámci spoločných modulov.

Po  otázkach  a  diskusii  bol  vyhradený  priestor  na  hlasovanie  o  prezentovanej  štúdií  uskutočniteľnosti.  Všetci  prítomní
členovia hlasovali ZA schválenie štúdie uskutočniteľnosti. Štúdia uskutočniteľnosti bola schválená jednomyseľne.

3. PREZENTÁCIA, DISKUSIA A PROCES SCHVAĽOVANIA ŠTÚDIE USKUTOČNITEĽNOSTI:

Elektronické služby Finančnej správy - Oblasť daňová

Tretou  prezentovanou  štúdiou  uskutočniteľnosti  boli  „Elektronické  služby  Finančnej  správy  -  Oblasť
daňová“.  Prezentoval  pán Igor Kmetík  z Kompetenčného centra finančných operácií  FS SR. Po odprezentovaní  štúdie

uskutočniteľnosti nasledovala diskusia k štúdii uskutočniteľnosti:
Pavel  Bojňanský  po  prezentácií  štúdie  dodal,  že  konečným  prijímateľom  je  Ministerstvo  financií  SR

v partnerstve s Finančnou správou SR, pôjde o spoločný projekt.
Predstaviteľ  KPMG  mal  otázku  v  súvislosti  so  štúdiou  uskutočniteľnosti,  kde  sa  uvádza  zavedenie

jednoduchého  používania  PKI  (infraštruktúra  verejného  kľúča).  Z  opisu  nie  je  celkom  jasné  čo  bude  mechanizmom
náhrady ZEP (zaručený elektronický podpis) a čí to súvisí s finančnými nárokmi na vybudovanie vlastnej CA (certifikačná

autorita).
Igor Kmetík sa vyjadril, že klientmi FS SR sú aj FO a žiadať od občana aby si kúpil ZEP kvôli tomu aby mohol

raz za rok podať daňové priznanie alebo dvakrát nie je vhodné. Systém, ktorý v súčasnej dobe používa Finančná správa
je  založený  na  troch  možnostiach  prístupu,  ktorými  sú:  zaručený  elektronický  podpis,  stále  dohody  (značkovanie

prístupu),  a  záležitosť  ktorá  bola  vytvorená  predchodcami  -  osobný  kľúč  a  elektronický  zber  údajov  na  to  naviazaný.
Tento  nový  projekt  predpokladá  dva  spôsoby  prístupu.  Tí,  ktorí  majú  ZEP,  budú  pristupovať  samozrejme

prostredníctvom ZEP,  tí,  ktorí  nemajú ZEP, urobia s Finančnou správou dohodu o prístupe do informačných systémov
finančnej správy, tak ako je to urobené teraz, s tým, že bude upravená a postavená na novom systéme tak aby nemuseli

ZEP platiť a aby mohla FS SR podania prijímať a aby boli autentifikované nejakým relevantným podpisom.
Ďalšie otázky predstaviteľa z KPMG smerovali k tomu, či bude použitý mechanizmus elektronického podpisu na

báze PKI, ale nebude to ZEP? Kde si potom občan zabezpečí kľúč a kto ich bude vydávať?
Igor Kmetík odpovedal,  že občan sa zaregistruje na Finančnej  správe.  Projekt je pripravený na prepojenie na

ÚPVS, tak aby autentifikátor pre občana na ÚPVS bol prijímaný.
Rastislav  Janota  prišiel  s  otázkou,  do  akej  miery  systém  elektronických  podpisov,  ktorý  pripravuje  FS  SR,

zohľadňuje  pripravovaný  návrh  nariadenia  EK  o  elektronickej  identifikácií,  ktorá  zavádza  elektronický  podpis,  ktorý  je
slabší ako ZEP ale silnejší ako štandardný elektronický podpis a na veľmi veľa operácii sa dá pomerne dobre použiť?

Igor Kmetík sa k tejto veci nevedel vyjadriť a povedal, že sa na pána Janotu nakontaktuje mailom a pošle mu
odpoveď.

Pavel Bojňanský na záver zhrnul, že predmetom štúdie realizovateľnosti nie je konkrétne technické riešenie, to
bude následne po realizácií  verejného obstarávania  a definovaní  detailných funkčných špecifikácii  a  pod.  Samozrejme

úzka spolupráca s MV SR, týkajúca sa pripojenia registrov, ale aj súvisiaca s elektronickým podpisom je nevyhnutná.

Po  otázkach  a  diskusii  bol  vyhradený  priestor  na  hlasovanie  o  prezentovanej  štúdií  uskutočniteľnosti.  Všetci  prítomní

členovia hlasovali ZA schválenie štúdie uskutočniteľnosti. Štúdia uskutočniteľnosti bola schválená jednomyseľne.

—

4. PREZENTÁCIA, DISKUSIA A PROCES SCHVAĽOVANIA ŠTÚDIE USKUTOČNITEĽNOSTI:

Register a identifikátor právnických osôb a podnikateľov

Štvrtou  prezentovanou  štúdiou  uskutočniteľnosti  bol  „Register  a  identifikátor  právnických  osôb  a
podnikateľov“.  Prezentoval  pán  Štefan  Tóth  zo  Štatistického  úradu  SR.  Po  odprezentovaní  štúdie  uskutočniteľností

nasledovala diskusia k štúdii uskutočniteľnosti:
Norbert  Molnár  mal  otázku,  či  nie  je  poddimenzované  vyčíslenie  (na  hodnote  0),  ktoré  sa  týka  podporných

aktivít na partnerov (MV SR a MS SR).
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Štefan Tóth objasnil, že vyčíslenie je v zmysle pravidiel projektov OPIS. Na podporné aktivity je možné vyčleniť
7 percent z celkového rozpočtu. Podporné aktivity: Publicitu a Riadenie projektu bude zabezpečovať Štatistický úrad SR.

Po otázkach a diskusii  bol  vyhradený  priestor  na  hlasovanie  o prezentovanej  štúdií  uskutočniteľnosti.  Všetci  prítomní
členovia hlasovali ZA schválenie štúdie uskutočniteľnosti. Štúdia uskutočniteľnosti bola schválená jednomyseľne.

5. NA VEDOMIE: PÍSOMNÉ VYZVANIA K PREZENTOVANÝM ŠTÚDIÁM USKUTOČNITEĽNOSTI

Písomné  vyzvania  k  prezentovaným  štúdiám  uskutočniteľnosti  na  národné  projekty  boli  prítomnými  členmi
Riadiaceho výboru vzaté na vedomie a ešte v deň konania Riadiaceho výboru mali byť doručené Riadiacemu orgánu pre
OPIS.

-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
6. DISKUSIA

Norbert Molnár uviedol  v závere odporúčanie, aby žiadatelia po vyhlásení písomného vyzvania spustili  proces

verejného  obstarávania.  Proces  prípravy  verejného  obstarávania  by  mal  prebiehať  súbežne  s  procesom  prípravy
ŽoNFP,  aby  sa  predišlo  problémom,  ktoré  súvisia  s  umelým  predlžovaním  času  na  realizáciu  projektu.  Pri  príprave

verejného  obstarávania  môžu  žiadatelia  komunikovať  s  Riadiacim  orgánom  OPIS  či  už  oficiálne,  alebo  neoficiálne.
Riadiaci orgán OPIS je pripravený poskytnúť v súvislosti s prípravou verejného obstarávania súčinnosť.

Pavel Bojňanský doplnil, že v uvedenom zmysle je momentálne na podpise list ministra, adresovaný niekoľkým
rezortom,  ktoré  sú  v  omeškaní  a  ktorých  SORO OPIS  vyzýva spustiť  proces  VO,  aby  všetky  zmluvy  boli  podpísané

v priebehu začiatku budúceho roka pre zabezpečenie čerpania alokácie na rok 2013.
Štefan  Tóth  sa  vyjadril,  že  Štatistický  úrad  na  tom už  pracuje.  Počítajú  s  tým,  že  súbežne  s  vypracovaním

žiadosti pripravia aj verejné obstarávanie, aby v prvom kvartáli budúceho roka začala realizácia projektu.
Pavel  Bojňanský  na záver  dodal,  že  ďalšie plánované zasadnutie  Riadiaceho výboru  by sa malo  uskutočniť

v priebehu dvoch až štyroch týždňov.
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C. Závery:

Európska únia

P.č. Typ Pripomienka Záznam Zodpovednosť Termín

štúdia uskutočniteľnosti Elektrónizácia služieb na úseku ochrany práv a záujmov občanov a 
podnikateľov SR
1 U GRS  RO

OPIS
Pri  príprave  ŽoNFP  exaktne  vyčísliť  časovú  úsporu
občana - ako sa zníži záťaž pri komunikácií s úradmi

MZV SR Pri
príprave
ŽoNFP

2
|

U GRS  SORO

OPIS

Európska  komisia  (EK)  vzniesla  požiadavku  na

bližšiu  informovanosť  v  súvislosti  s  oprávnenosťou
jednotlivých  výdavkov.  EK  trvá  na  tom,  aby  finančné

prostriedky  na  projekt  boli  implementované  a
investované  výlučne  na  území  SR.  Bude  potrebné

ešte  túto  problematiku  s  EK  doriešiť,  nakoľko  musí
byť  zrejmé,  že  projekt  je  plne  oprávnený  v  súvislosti

s územnou oprávnenosťou.

MZV SR, SORO

OPIS, RO OPIS

ASAP

3
1

Štúdia uskutočniteľnosti bola schválená

jednomyseľne.

Prítomní

členovia RV

28.9.2012

štúdia uskutočniteľnosti Elektronické služby spoločných modulov ÚPVS a prístupových komponentov 
(II. časť)4

1
Štúdia uskutočniteľnosti bola schválená
jednomyseľne.

Prítomní
členovia RV

28.9.2012

štúdia uskutočniteľnosti Elektronické služby Finančnej správy - Oblasť daňová
5

1
Štúdia uskutočniteľnosti bola schválená

jednomyseľne.
Prítomní

členovia RV

28.9.2012

štúdia uskutočniteľnosti Register a identifikátor právnických osôb a podnikateľov

6 1
Štúdia uskutočniteľnosti bola schválená
jednomyseľne.

Prítomní
členovia RV

28.9.2012 |

Typ: U - úloha, D - dohoda, I - informácia, P - predpoklad, R - riziko, O - otvorená otázka

1 Meno Dátum I
PodpisVypracoval

MTAP

odd.  programovania,  technickej
asistencie a publicity

Mgr. Daniela Loffayová

Schválil

Poverený zastupovaním VO Mgr. Zdenko Kavec

Riaditeľ odboru riadenia OPIS Mgr. Lukáš Lukáč

Generálny riaditeľ sekcie Ing. Pavel Bojňanský

Štátny tajomník 1. Ing. Peter Pellegriní

7/7


	Záznam zo stretnutia (MeetingMinutes)
	A. Účastníci:
	B. Agenda:


